
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RHB 
č. 2/05 

11.- 12. 3. 2005 
  
Přítomni:  Tomáš Hradil, Martin Perlík, Miroslav Míkovec, Petr Jarušek (Žblebt), Dalimil Toman (Cody), 
Veronika Fojtová (Malina), Václav Kappel (Monty), Dana Kalčíková, Petr Ledvina 
Omluveni:  Rostislav Konůpka , Martin Dýma 
Hosté:  Zdeněk Skříček 
Zapsal: Lucie Nováková 
 
1. Ekofór 
Martin Perlík – krom tiskové zprávy, která vyšla v několika novinách, byla natočena reportáž do rádia 
Proglas (Lucie) a chystá se reportáž do ČRo Olomouc (Lucie), Countryrádio (Martin + Petra) a rádio 
Akropolis (Toni + Martin), všechny média domlouvá Petra Kuchtová, která také zajišťuje sponzorské 
dary - ceny vítězům (již zajistila společenské hry od Albi, opět knížky od Portálu a Arga a do budoucích 
ročníků spolupráci na cenách od firmy Botanicus a další...) 
 
návrh (Tom H.) -  přiřadit do soutěže i psané vtipy, dali by se využít i na různé propagační materiály a 
pod. - budeme si to pamatovat, zvážíme, a pokud zařadíme, tak až od příštího ročníku, letos už soutěž 
běží...  
 
2. Žádost Hymana (T. Kaplana ) o pov ěření 
Hyman žádá RHB o pověření zastupovat HB ve spolupráci se slovenskými organizacemi Strom života a 
5P. 
RHB souhlasí - Schvaluje pověření Tomáši Kaplanovi k zastupování HB ve spolupráci se slovenskými 
organizacemi Strom života a 5P za podmínky informační povinnosti k RHB o všem (co se týká HB), co 
v tomto směru chystá či již učinil, neprodleně.  

pro 7, proti 0, zdržel se 2 
 
3. Časopis Ješt ěr 
Rada se shodla upřednostnit, aby další ročník Ještěra vydával opět Petr Žižka a navrhuje následující – 
poskytne dotaci 13 – 15 tisíc (přes ZČ) na vydávání Ještěra na rok 2005, což znamená na 2 čísla 
stávajícího ročníku a 3 čísla ročníku následujícího. K tomu stanovuje podmínku (obecnou) - aby se 
předplatné časopisu vybíralo vždy jen na ta čísla, která určitě vyjdou. 150 Kč je předplatné na 1. ročník, 
tj. 5 čísel, pokud vyjdou v daném ročníku třeba jen 3 čísla, vybere se pouze poměrná část (3x30Kč), 
pokud si někdo předplatí 150 Kč v půlce ročníku dostane i čísla zpět. Petrovi ukládá uvést do pořádku ve 
spolupráci s KRHB formální náležitosti související s vydáváním časopisu, i zpětně (vyjednat zda se musí 
časopis evidovat jako periodikum u ministerstva vnitra a posílat povinný počet výtisků na patřičná místa). 
Petr si musí zajistit ZČ pod kterým časopis bude vydávat a přes nějž bude žádat dotaci. 
Schváleno RHB. 

pro 6, proti 1, zdržel se 2 
 
Návrh RHB se předloží Petrovi, aby se vyjádřil zda s ním souhlasí a chce-li časopis i nadále za těchto 
podmínek vydávat. RHB žádá o vyjádření Petra do konce března. 
 
Pokud RHB chce, aby bylo v Ještěru více informací o HB (projektech, o tom co se děje a tak), může 
posílat do Ještěra příspěvky s informacemi. 
 
Výzva pro ZČ – podpořte zvýšení předplatitelů Ještěra (a tím i jeho vydávání) odběrem - předplacením 
určitého počtu pro své členy, kterým pak Ještěra nabídnete... 
 
4. Akce p říroda (AP) 
Aktivně je třeba – RHB se pokusí - sehnat lidi na rozběhnutí... hlavní rozjezd na podzim (do té doby 
udržovací fáze), upraví se web, vzniknou ikonky akcí pod AP - akce AP v kalendáři akcí na webu HB 
budou označovány touto ikonkou (společným logem AP) – akce AP jsou zárukou určité úrovně a kvality 
akce – ikonka tedy bude také značka kvality - při kliknutí na ikonku se automaticky přejde na stránky AP. 
V pracovní skupině AP je momentálně tak trochu Míra a plně Žblebt a Tom Hradil. 
 



5. Výroční zpráva 
Do formuláře Podklady pro výroční zprávu je třeba přidat kolonku, kterou požaduje sekce OHB – počet 
organizátoru s kvalifikací HVLT (počet organizátorů s kvalifikací OHB už tam zavedena je) a doplnit 
průvodní dopis. Poté bude formulář zaslán ZČ k vyplnění. Vyplněné formuláře je možné zpět na 
Kancelář posílat do 7. 4. 2005 (podle dne odeslání na ZČ s tolerancí 3 – 5 dní po omluvě z důvodů 
selhání komunikační techniky či jiných závažných důvodů).  
Pokud nebudou podklady dodány v termínu, nebudou údaje o ZČ ve výroční zprávě (VZ) uvedeny. ZČ 
mají naopak také možnost poslat příspěvek (článek, foto, tisk.zprávu, krátké info aj.) o svém ZČ, akcích 
a jiných aktivitách, který by chtěli uvést do VZ – to je výzva pro Vás – naše drahé články hnutí! Zvláště 
vyzíváme ZČ, které dělají větší a velké projekty, aby o nich poslali do VZ zprávu... čím více informací, 
tím lépe, ať je VZ zajímavá a pestrá a ukáže co vše HB činí ;-). 
Je podpořen Tomův návrh, aby VZ byla reprezentativní, barevná, obsahově lepší, bohatší... náklad by 
tvořil zhruba 14 tisíc při 500 ks (bez placené práce) – podpořeno, vydá ji Ještěr pro HB, podklady 
zpracuje Kancelář. 
 
6. PR (public relations) organizace a propagace PsB  
kde kdo má nějaký typ či kontakt, kde by bylo možné propagovat HB a naše akce – bylo by tedy dobré 
(a Kancelář to udělá) vytvořit soubor s možnostmi a kontakty propagace HB, akcí apod. (rádia, noviny, 
časopisy...) 
propagace PsB – plakát – podoba se bude ještě dolaďovat (barva, fotky, prostorové umístění táborů a 
log finančních podporovatelů), vydán bude (vyjde z tiskárny) do konce prvního týdne v dubnu, formát A3, 
více barev, asi nerecyklovaný papír, brožury - zjistí se možnosti a ceny tisku v různých tiskárnách 
(Martin, Viky, Tom H.), podle výše ceny se přidá nebo nepřidá dvojlist do brožury s popisem (propagací) 
největších projektů HB, formát – zvětšená A5, zatím 3 dvojlisty, na recykl-papíře, jedna barva 
 
7. Server HB 
RHB řeší zda i nadále nechat jako správce serveru HB Hymana nebo to převést na někoho jiného... 
Hyman se nabízí, že je ochoten dělat správce a programovat ho i nadále..  
 
RHB souhlasí, aby Hyman i nadále spolupracoval na administrativě serveru a programoval ho. 

pro 8, proti 0, zdržel se 1 
 
8. Kontrola OHB u PsB 2005 a kurzy OHB 
jak víme, máme nedostatek kurzů OHB - není kde kvalifikaci OHB získat, obecně je o kurzy zájem, lidé 
mimo Brno ale nemají šanci nějaký kurz OHB navštěvovat... Bohužel i odpadl prázdninový kurz Bahno a 
hvězdy, kde bylo možné OHB získat. 
Míra by se výhledově mohl (chtěl by) kurzy OHB zabývat, ve spolupráci se sekcí OHB.  
V červnu se bude konat víkendový organizátorský kurz (pořádá Míra, Martin), bude zřejmě víc 
specializovaný (zaměřený na určitou oblast), nebude zde možné získat OHB. 
 
Na web k zadávání táboru Žblebt přes noc přidal kolonku odpovědná osoba s OHB, aby bylo jasné kdo 
ho v týmu má a koho kontaktovat skrze případné nejasnosti... kontrolu OHB u PsB bude provádět 
(provádí) letos sekce OHB. 
 
RHB chválí Věrku a Rosťu Konůpkovi, že tvoří web OHB. 
 
Tom Hradil rozjednal spolupráci s ČD (České dráhy) o možnosti propagovat (zdarma) naše akce pomocí 
ČD (rýsuje se možnost propagace v nádražních halách ČD zatím v JM a Olomouckém kraji...)  
 
9. Schválení opravy vnit řních p ředpis ů (VP) 
Do VP se vloudila chyba, při loňských úpravách byly jako podklad vzaty neplatné (již starší, neaktuální) 
VP, proto RHB musela schválit opravu VP. Jedná se o VP_11 – členství, funkce, bod 2.5. střet 
statutárních  funkcí HB a ZČ. 
 
RHB schválila opravu. 

8 pro, proti 0, zdržel se 1 
 
Nyní je už vše jak má být, RHB bude během roku pracovat na zjednodušení některých zbytečně 
krkolomných a složitých VP. 



10. Kancelá ř RHB 
nový zaměstnanec – doporučení RHB aby byl vzat na dobu určitou – 6 měsíců (to je bez zkušební 
doby), nastoupí kolem 20. 3. 05 na plný úvazek 
 
Rada navrhuje, aby si KRHB zařídila pro oba zaměstnance stravenky. Zařídí Lucie. 
 
dovybavení kanceláře – počítač pro nového zaměstnance – akutní, vyřeší předseda Tom, barevná 
tiskárna (pro lepší kvalitu projektů, tisk propagačních mat. aj., máme černobílou) a kopírka (máme 
starou, rozbitou a nepoužitelnou) – posečká se podle toho jak se podaří získat „někde“ finance, ale bude 
se to aktivně řešit, nějaký nábytek (skříně či police) na archiv, dokumenty a další kancl.věci (Ekostanový 
materiál a pod.) – co nejdřív dle aktuální finanční možnosti 
 
uvolněný předseda – RHB se shodla, aby bylo Tomovi propláceno jízdné z cest pro HB a vyplácena 
určitá procenta ze získaných peněz pro HB (vždy dle dohody s RHB, aktuálně k dané částce či projektu) 
 
Rada schvaluje, že zajistí-li předseda osobně sponzoring HB bude jeho zaměstnavateli (pravděpodobně 
ZČ HB) ponecháno 20% ze získaných peněz na režijní náklady. Rada částku vždy zpětně schválí. 
Pokud se na práci podílí Kancelář RHB tak se částka individuálně upraví dle rozhodnutí RHB. 

pro 8, proti 0, zdržel se 1 
 

11. Kluby HB 
pracuje se na propagačních materiálech – Martin - Kluby pro starší, Cody – Kluby BRĎO, došlo se 
k názoru, že nelze úplně propojit a zakládat přímo Kluby AP, tudíž zůstává jeden status Klub HB (BRĎO 
nebo „normál“ – jako u ZČ) a ten může být na něco zaměřený, specializovaný (třeba na AP). 
 
Výzva aby kancelář víc propagovala Kluby a taky činnost BRĎO. Kancelář se pokusí v rámci svých 
možností. 
 
12. Švýcárna 
Robby Kubáň RHB předkládá návrh - zda by RHB souhlasila, aby byla Švýcárna převedena přímo na 
Modrý kámen a žádá o její stanovisko. 
Pokud to půjde právně (bez závazků pro HB) RHB souhlasí s převedením objektu Švýcárna přímo na 
Modrý kámen za podmínek naplnění závazků, které Robby HB slíbil (vyplacení 100tisíc Kč, výhody pro 
členy HB při užívání Švýcárny apod.). 

pro 6, proti 0, zdržel se 3 
 
Dál s Robbym v této věci bude jednat VV RHB, Robby si má zjistit a doložit RHB zda je právně možné, 
aby byl objekt převeden přímo na ZČ Modrý kámen. Robby je žádán, aby na příští jednání RHB podal 
zprávu, kde sepíše všechny podmínky k čemu se zavazuje. 
 
13. Rozpočet HB 
aktuální nelze sestavit – nedostatek podkladů, bude ho řešit nejbližší VV RHB až bývalý předseda dodá 
podklady – předá účetnictví a soubory HB – podané projekty, informace k účtu a pod. 
 
Tomovi H. se podařilo získat 100 tisíc od Lesů ČR původně na projekt Cesta ke kořenům, Tom  navrhuje 
peníze rozdělit tak, že až 70 % ponechá pro účely celého HB – konkrétně na propagaci táborů PsB a 
AP, technické vybavení kanceláře a kvalitní výroční zprávu HB. 
 
14. Rozdělování dotací (od MŠMT) Z Č 
VV RHB připraví pro RHB přehled kritérií pro přidělování dotací ZČ na činnost, vypíchne prioritní kritéria, 
RHB to okomentuje, poté se pro ZČ připraví podrobnější informace o kritériích podle kterých jim budou 
dotace na činnost přiděleny (např. počet členů apod... při rozdělování dotací se také vychází z podkladů 
pro VZ, kde je kompletní přehled o činnosti ZČ). ZČ dostanou informace co možná nejdříve, do týdne až 
14 dní by měla přijít smlouva na dotace od MŠMT, pak budou ZČ vyzvány k zaslání žádostí o dotace. 
 
 
Další jednání RHB prob ěhne 13.– 14. 5. 05, pravd ěpodobn ě v Jeseníku (celovíkendové jednání). 


